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Zápis z 13. jednání Rady pro vnitřní hodnocení VŠE 
Datum: 20. května 2025 

Přítomní: Petr Dvořák, Pavel Hnát, Tomáš Pavelka, Milan Nidl, Jiří Hnilica, Petr Musílek, Alena Vančurová, Hana Machková, 
Martina Jiránková, Martin Lukeš, Hana Mikovcová, Martin Pělucha, Jakub Fischer, Mojmír Sabolovič, Radka Druláková, 
Ota Novotný, Michaela Bauer, Tomáš Kincl, Jan Zouhar 

Omluvení: Radoslav Delina, Miroslav Singer, Petr Šimáček, Marek Jindra, Jana Skálová 

Hosté: Veronika Skočdopolová, Adéla Zubíková, Aleš Skřivan, Josef Klement, Zdeněk Šulc, Tomáš Kliegr, Zdeněk Vondra, 
Klára Kalíšková, Kristýna Vltavská, Miloš Maryška, Vladimír Holý 

  Jméno Podpis Funkce/útvar 

Zapsal: Josef Klement   tajemník 

Schválil: Petr Dvořák   rektor 

Program jednání 
1. Změna Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností a vnitřního 

hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE v Praze 

2. Žádost o akreditaci studijního programu Analýza ekonomických dat a matematické modelování 

3. Žádost o akreditaci studijního programu Statistika a data science 

4. Žádost o akreditaci studijního programu Aplikovaná informatika 

5. Žádost o akreditaci studijního programu Business informatika 

6. Žádost o akreditaci studijního programu Data Analytics 

7. Žádost o akreditaci studijního programu Informační věda a webové technologie 

8. Žádost o akreditaci studijního programu Umělá inteligence a data science 

9. Žádost o akreditaci studijního programu Multimédia v ekonomické praxi 

10. Žádost o akreditaci studijního programu Datová analýza veřejných politik 

11. Žádost o akreditaci studijního programu Ekonometrie a operační výzkum 

12. Žádost o rozšíření akreditace studijního programu Aplikovaná datová analytika a umělá inteligence o 
specializaci Datová analytika v bankovnictví 

13. Záměr předložit žádost o akreditaci řízení ke jmenování profesorem v oboru Hospodářská politika (NF) 

14. Žádost o prodloužení akreditace studijního programu Data Analytics na dostudování 

15. Zařazení nových vedlejších specializací FIS do studijních programů 
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16. Podstatné změny studijních programů  

17. Kontrolní zprávy 

18. Zpráva o kontrolní činnosti na VŠE za rok 2024 

19. Různé 

 

Jednání řídil pan rektor Dvořák. Na úvod přivítal přítomné, konstatoval, že je přítomno 19 členů Rady pro vnitřní 
hodnocení VŠE (RVH) a RVH je tedy usnášeníschopná. Pan rektor informoval o změně složení RVH. Ing. Karina 
Kubelková, Ph.D., rezignovala a byla nahrazena Ing. Miroslavem Singerem, Ph.D. Vzhledem k jeho nedávnému 
jmenování nemohl přizpůsobit v tak krátké době svůj pracovní program, a proto se z dnešního jednání omluvil. 

Rada pro vnitřní hodnocení se hlasováním usnesla na výše uvedeném programu jednání.  

 

1. Změna Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností a vnitřního hodnocení 
kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE v Praze 

Prorektor Hnát představil změnu Pravidel v návaznosti na novelu zákona o vysokých školách: 

- přesun dalších pravomocí na RVH, 
- reforma doktorského studia – návaznost na novelu SZŘ, 
- technické změny. 

Kromě změn vyvolaných novelou zákona se zpřesňují požadavky na garantovaní předmětů a procesní stránku 
akreditací. Materiál bude dále projednán v kolegiu rektora, vědecké radě a v červnu předložen akademickému senátu 
spolu s dalšími vnitřními předpisy. 

Diskuse 

Děkan Fischer ocenil návrh a zejména úpravu podmínek garantování předmětů. Navrhl zvážit, zda by pro garantování 
vedlejší specializace nestačil titul CSc. nebo Ph.D. Reagoval pror. Hnát s tím, že na grémiu proděkanů pro pedagogiku 
nepanovala v této věci shoda. Hlavním protiargumentem byla důležitost vedlejší specializace jako součásti 
magisterských programů. Pokud by však byla shoda na RVH, změna pravidel by byla možná. Děkani Musílek i Sabolovič 
se připojili k návrhu děkana Fischera, na druhé straně děkan Hnilica preferoval ponechání rozhodnutí na proděkanech, 
kterým byla věc delegována. Rektor Dvořák upozornil, že osoba garantující VS by měla doložit své odborné kvality, což 
je standardně potvrzeno titulem docenta. Otevření této pozice i pro nižší kvalifikaci by podle něj mohlo oslabit motivaci 
ke kvalifikačnímu růstu. Děkan Fischer reagoval, že v případě garance školitelů přísné kvalifikační požadavky chápe, ale 
VS vnímá jako soubor předmětů, za který odpovídají akreditační rada a děkan. Prorektorka Machková vyjádřila souhlas 
s názorem pana rektora a zdůraznila, že vedlejší specializaci by měl vést odborník s dostatečnou kvalifikací, kterou 
představuje docent nebo profesor. Pror. Lukeš uvedl, že vhodnost nižší kvalifikace se může lišit podle charakteru 
specializace – u prakticky orientovaných vedlejších specializací by nemusela být vyšší kvalifikace nezbytná, zatímco u 
teoretických ano. Děkanka Jiránková s tímto pohledem souhlasila. Doc. Pavelka doplnil, že vedlejší specializace se týkají 
pouze akademických studijních programů. Rektor Dvořák diskuzi uzavřel s tím, že návrh na změnu pravidel v této věci 
zatím nebude do materiálu zapracován, ale téma bude otevřeno na některém z příštích jednání. 

Závěry a úkoly: 

„Rada pro vnitřní hodnocení VŠE schvaluje podle § 12a, odst. 4 písm. a) návrh na změnu Pravidel systému zajišťování 
kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 
souvisejících činností VŠE v Praze.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 19 proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

 

https://vse.sharepoint.com/:b:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2025-05-20/Materi%C3%A1l%20pro%20RVH_pravidla_fin.pdf?csf=1&web=1&e=f6NEOf
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2. Žádost o akreditaci studijního programu Analýza ekonomických dat a matematické modelování 

Na aktuálním jednání k projednávanému studijnímu programu uvedl děkan Fischer, že se vyjádří k zásadním otázkám 
společným pro všechny studijní programy, zatímco konkrétní detaily z posudků budou prezentovat jednotliví garanti. 

K přístupu do akreditačního spisu žádosti studijního programu Analýza ekonomických dat a matematické modelování 
mohou členové rady použít přihlašovací údaje a heslo uvedené na této adrese. 

Garantem akademického prezenčního bakalářského studijního programu Analýza ekonomických dat a matematické 
modelování je doc. Ing. Zdeněk Šulc, Ph.D. 

Garant studijního programu na minulém jednání představil změny oproti současnému programu. Nově se jedná o 
společný program všech čtyř kvantitativních kateder, inspirovaný zahraničními přístupy a dlouhodobou vizí fakulty do 
roku 2035. Klíčovou inovací je zařazení výuky SQL a Pythonu, což reflektuje aktuální požadavky praxe. Zároveň bude 
přibližně třetina předmětů vyučována v anglickém jazyce, aby lépe připravila studenty na profesní uplatnění i případné 
navazující studium v angličtině. 

Cílem studijního programu je vychovat všestranné odborníky na statistickou analýzu dat a modelování se silným 
ekonomickým zázemím. Absolventi se dobře uplatní v různých oblastech ekonomiky, jako jsou banky, konzultační 
společnosti, nadnárodní firmy či veřejný sektor. Jejich silnou stránkou bude teoretický přehled a praktická zkušenost 
s běžně používanými statistickými, ekonometrickými a demografickými metodami, stejně jako s algoritmickým 
myšlením. Vzhledem k přítomnosti volitelných bloků předmětů se mohou hlouběji profilovat v jedné ze čtyř oblastí: 
statistika, ekonometrie a operační výzkum, ekonomická analýza nebo demografie. Díky tomu budou více 
konkurenceschopní na pracovním trhu a lépe připravení na své budoucí profesní dráhy. 

Předpokládaný počet studentů zapsaných ke studiu: 150. 

RVH na minulém zasedání schválila na pozici externího zpravodaje-hodnotitele prof. Dr. Ing. Miroslava Plevného 
z Fakulty ekonomické Západočeské univerzity v Plzni. 

Diskuse na minulém jednání 

V rámci diskuse vznesl děkan Musílek otázku, jak bude zabezpečen výběr jednotlivých specializačních bloků. Upozornil 
na to, že specializace „Ekonomická analýza“ zasahuje do oblastí Fakulty informatiky a statistiky i Národohospodářské 
fakulty, a zajímal se o personální zajištění výuky. Doc. Šulc ujistil, že všechny předměty jsou personálně pokryté, 
přičemž většina výuky probíhá na Katedře ekonomické statistiky. Děkan Musílek se dále dotázal, zda bude v rámci 
programu vyučována měnová analýza. Doc. Kalíšková uvedla, že součástí programu je blok tří povinně volitelných 
předmětů. Doc. Zouhar doplnil, že se nejedná o rozsáhlou specializaci, ale pouze o tři předměty, a nejde tedy o 
plnohodnotnou specializaci. Doc. Šulc zdůraznil, že každý student si musí zvolit a absolvovat některý z nabízených 
bloků. Doc. Pavelka upozornil na nevhodnost používání termínu „specializace“, na což proděkanka Vltavská reagovala 
upřesněním, že se jedná o specializační bloky. 

Aktuální jednání 

Děkan Fischer informoval radu o tom, že předložený studijní program vychází ze stávajícího programu Matematické 
metody v ekonomii. Garant doc. Šulc informoval, že v návrhu akreditační žádosti nebyly provedeny žádné zásadní 
změny. Vyzdvihl pozitivní hodnocení programu v posudku prof. Plevného, který ocenil vyváženou strukturu a celkovou 
kvalitu programu. Dále bylo doplněno upřesnění k uplatnění absolventů a další požadované informace. 

Diskuse 

V diskusi hovořil pror. Hnát o vývoji podmínek kladených na studijní programy, okruzích státních závěrečných zkoušek 
a o strategii VŠE, že předměty zařazené do programů mají patřit do jedné z kategorií (PZ a ZT). Vzhledem k tomu, že 
program plynule navazuje na stávající program, návrh na akreditaci obsahuje desetileté období. 

Závěry a úkoly: 

Děkan Fischer odešel z jednání. Bylo přítomno 18 členů. 

https://vse.sharepoint.com/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/SitePages/Pristup-k-akreditacim.aspx
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Pan rektor dal hlasovat o návrhu: „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 
Statutu VŠE v Praze a čl. 30 odst. 3 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE uděluje akreditaci studijnímu 
programu 

• Název studijního programu: Analýza ekonomických dat a matematické modelování 
• Název fakulty, na níž je program uskutečňován: Fakulta informatiky a statistiky 
• Typ studijního programu: bakalářský 
• Oblast vzdělávání: Ekonomické obory (100 %) 
• Standardní doba studia: 3 roky 
• Profil studijního programu: akademicky zaměřený 
• Jazyk, v němž je studijní program uskutečňován: čeština 
• Forma studia: prezenční 
• Doba platnosti akreditace: 10 let (20. 5. 2025–19. 5. 2035)“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 18 proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Děkan Fischer se vrátil na jednání, bylo přítomno 19 členů. 

 

 

3. Žádost o akreditaci studijního programu Statistika a data science 

K přístupu do akreditačního spisu mohou členové rady využít přihlašovací údaje a heslo uvedené na této adrese. 

Garantem akademického prezenčního magisterského studijního programu Statistika a data science je doc. Ing. Zdeněk 
Šulc, Ph.D. 

Předkladatelé navazují na původní program Statistika a na základě rešerše zahraničí aktualizovali témata programu.  

Cílem navrhovaného navazujícího magisterského studijního programu Statistika a Data Science je vychovat odborníky 
statistiky s širokou znalostí moderních metod analýzy dat, kteří budou své znalosti a dovednosti umět využít nejen v 
ekonomické oblasti, ale také v širokém spektru dalších aplikací. Neustále se zvyšující množství, dostupnost a kvalita 
informací v souvislosti s důsledky globálních změn klade rostoucí požadavky na obory rozvíjející moderní směry 
zpracování dat, absolventi programu budou schopni kombinovat ekonomický rozhled, statistické myšlení a statistický 
přístup k problémům s excelentními schopnostmi praktické datové analýzy. Budou schopni získané znalosti a 
dovednosti sami aktivně aplikovat jako členové výzkumných a analytických skupin a jako konzultanti, budou dobře 
připraveni i takové skupiny kvalitně řídit. V rámci studia se studenti mohou profilovat k hlubšímu studiu moderních 
matematicko-statistických metod a postupů, aplikacím v pojišťovnictví, ekonomii nebo demografii (s důrazem na 
udržitelný rozvoj). Absolventi budou připraveni na úspěšné zapojení na trhu práce ve všech oblastech, kde je potřeba 
pracovat s daty a modely a kde je vyžadováno tvůrčí a analytické myšlení spolu s celoživotním vzděláváním. 

RVH na minulém zasedání schválila na pozici externího zpravodaje-hodnotitele prof. Mgr. Erika Šoltése, PhD. 
z Ekonomické univerzity v Bratislavě. 

Aktuální jednání 

Děkan Fischer informoval radu, že předložený studijní program navazuje na aktuální program Statistika, a proto 
navrhuje jej akreditovat na deset let. 

Garant doc. Šulc nejprve představil celý posudek externího hodnotitele, konstatoval, že předložený program hodnotí 
jako kvalitní, a proto nedošlo k žádným změnám oproti původnímu návrhu z minulého jednání RVH.  

Bez diskuse. 
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Závěry a úkoly: 

Děkan Fischer odešel z jednání. Bylo přítomno 18 členů. 

Pan rektor dal hlasovat o návrhu: „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 
Statutu VŠE v Praze a čl. 30 odst. 3 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE uděluje akreditaci studijnímu 
programu 

• Název studijního programu: Statistika a data science 
• Název fakulty, na níž je program uskutečňován: Fakulta informatiky a statistiky 
• Typ studijního programu: navazující magisterský 
• Oblast vzdělávání: Ekonomické obory (100 %) 
• Standardní doba studia: 2 roky 
• Profil studijního programu: akademicky zaměřený 
• Jazyk, v němž je studijní program uskutečňován: čeština 
• Forma studia: prezenční 
• Doba platnosti akreditace: 10 let (20. 5. 2025–19. 5. 2035)“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 18 proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Děkan Fischer se vrátil na jednání, bylo přítomno 19 členů. 

 

 

4. Žádost o akreditaci studijního programu Aplikovaná informatika 

K přístupu do akreditačního spisu mohou členové rady využít přihlašovací údaje a heslo uvedené na této adrese. 

Garantem akademického prezenčního bakalářského studijního programu Aplikovaná informatika je doc. Ing. Ota 
Novotný, Ph.D. Studijní program spadá pod oblast vzdělávání Informatika (100 %), a proto byl projednán a schválen 
pracovní skupinou pro tuto oblast vzdělávání 3. 3. 2025 (viz přiložený zápis). 

Doc. Novotný na jednání rady dne 18. 3. 2025 představil klíčové změny v programu, které se týkají především 
programovacích jazyků a infrastruktury, struktury výuky a propojení jednotlivých předmětů. Nově bude zaveden 
ročníkový projekt, jehož cílem je integrovat poznatky ze všech předmětů daného ročníku a podpořit mezioborové 
propojení již během studia. Další inovací je snaha převést velké přednášky na seminární formu, čímž by měla být 
posílena interakce mezi studenty a vyučujícími. Formální přednášky budou nahrazeny e-learningem, což by mělo zvýšit 
celkovou interaktivitu výuky. 

Mezi další změny patří zařazení nového předmětu „Řešení problémů“, který má studentům pomoci rozvíjet analytické 
a praktické dovednosti. Struktura studia bude nově nastavena tak, že první dva ročníky budou mít pevný rozvrh, 
zatímco ve třetím ročníku si studenti budou volit specializační bloky. Tyto bloky jsou koncipovány jako jednodušší a 
flexibilnější než dřívější specializace. 

RVH na minulém zasedání schválila na pozici externího zpravodaje-hodnotitele prof. RNDr. Josefa Hynka, MBA, Ph.D. 
z Univerzity Hradec Králové. 

Diskuse na minulém jednání 

V diskusi děkanka Jiránková ocenila navrhované změny a vznesla dotaz na ročníkové projekty. Doc. Novotný vysvětlil, 
že se jedná o běžný předmět ohodnocený třemi kredity, v rámci kterého si studenti sestaví týmy a na konci semestru 
proběhne soutěž o nejlepší projekty. Pokud některý student vypadne, týmy se spojí. Děkanka Jiránková dále ocenila 
zavedení nahraných přednášek a dotázala se na jejich zajištění. Doc. Novotný připustil, že to bude náročnější, ale díky 
tomu se budou moci nejlepší vyučující více soustředit na semináře namísto přednášek. Přednášky budou dostupné v 
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e-learningu a studenti by na semináře měli přicházet připraveni, přičemž jejich účast bude povinná. Doc. Mikovcová 
vznesla otázku na hodnocení ročníkových projektů a také na způsob rozvržení kapacit mezi specializačními bloky. 
Novotný uvedl, že v prvních dvou letech nebudou žádná omezení a až následně se podle zájmu studentů ukáže, jak 
kapacity rozvrhnout. Ing. Bauer ocenila jak obsah, tak formu programu a zdůraznila, že přenesení větší odpovědnosti 
na studenty je dobrou přípravou pro praxi. Pror. Hnát se zajímal o využití Moodle. Upozornil, že RVH by měla tento 
proces u kombinované formy a tam, kde se zásadně mění podíl přímé a nepřímé výuky, posoudit a že v Moodle lze 
nastavit návaznost modulů.  

Rektor Dvořák se dále dotázal, jak se bude řešit situace, pokud studenti nesplní ročníkový projekt. Doc. Novotný 
odpověděl, že předmět bude vyučován v obou semestrech a momentálně se řeší, jak tyto situace řešit. Doc. Pavelka 
se ptal, zda studenti mohou ztratit kredity za jeden předmět a kvůli tomu i za druhý. Doc. Novotný uvedl, že je třeba 
o tomto aspektu rozhodnout. Rektor Dvořák dodal, že problém může nastat, pokud student vypadne ze skupiny a 
musí se začlenit do nové, ale jedná se o technický detail, který lze vyřešit. 

Aktuální jednání 

Předložený program Aplikovaná informatika navazuje na stejnojmenný aktuálně platný studijní program, a proto je 
návrh, aby byl akreditován na deset let. Garant doc. Novotný shrnul posudek, který byl pozitivní.  

Diskuse 

Diskuse se zabývala studijními oporami v Moodle, které budou vzhledem k novému přístupu k výuce potřebné.  

Závěry a úkoly: 

Děkan Fischer odešel z jednání. Bylo přítomno 18 členů. 

Pan rektor dal hlasovat o návrhu: „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 
Statutu VŠE v Praze a čl. 30 odst. 3 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE uděluje akreditaci studijnímu 
programu 

• Název studijního programu: Aplikovaná informatika 
• Název fakulty, na níž je program uskutečňován: Fakulta informatiky a statistiky 
• Typ studijního programu: bakalářský 
• Oblast vzdělávání: Informatika (100 %) 
• Standardní doba studia: 3 roky 
• Profil studijního programu: akademicky zaměřený 
• Jazyk, v němž je studijní program uskutečňován: čeština 
• Forma studia: prezenční 
• Doba platnosti akreditace: 10 let (20. 5. 2025–19. 5. 2035) 

Garant programu předloží na jarní zasedání 2026 studijní opory pro první ročník k posouzení RVH.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 17 proti 0, zdržel se 1. Návrh byl přijat. 

Děkan Fischer se vrátil na jednání, bylo přítomno 19 členů. 

 

5. Žádost o akreditaci studijního programu Business informatika 

K přístupu do akreditačního spisu mohou členové rady využít přihlašovací údaje a heslo uvedené na této adrese. 

Garantem akademického prezenčního i kombinovaného magisterského studijního programu Business informatika je 
doc. Ing. Ota Novotný, Ph.D. Studijní program spadá pod oblast vzdělávání Informatika (100 %), a proto byl projednán 
a schválen pracovní skupinou pro tuto oblast vzdělávání 3. 3. 2025 (viz přiložený zápis). 

https://vse.sharepoint.com/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/SitePages/Pristup-k-akreditacim.aspx
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Cílem magisterského studijního programu Business informatika je příprava specialistů schopných navrhovat, 
implementovat, provozovat a řídit informační systémy různých typů ekonomických subjektů, včetně institucí veřejné 
správy. Program je určen pro absolventy bakalářského studia, ideálně s praxí v podnikové informatice na juniorních 
pozicích. Zaměření programu: 

• Propojení znalostí IT a byznysu - Absolventi se naučí, jak sladit potřeby byznysu s možnostmi IT a jak efektivně 
řídit IT projekty. 

• Analýza a návrh IT řešení - Studenti získají dovednosti v analýze byznys požadavků, modelování a dokumentaci 
architektury IT řešení. 

• Řízení projektů a IT Governance - Program se zaměřuje na znalosti a dovednosti v oblasti řízení IT projektů, a 
to jak tradičními, tak agilními metodami. Studenti se seznámí s principy IT Governance a standardy v této 
oblasti. 

• Nové technologie - Součástí programu je i oblast Business Intelligence, strojového učení a umělá inteligence. 
• Kombinace IT a průmyslové specializace - Absolventi si volí specializační bloky s IT a průmyslovým zaměřením, 

což jim umožňuje propojit hluboké znalosti IT s praktickými dovednostmi v konkrétních odvětvích. Tato 
kombinace je klíčovou konkurenční výhodou absolventů na trhu práce a umožňuje jim cíleně rozvíjet znalosti 
a dovednosti v oblastech, které je nejvíce zajímají a zároveň jim poskytuje široký přehled o fungování IT v 
různých odvětvích. 

RVH na minulém zasedání schválila na pozici externího zpravodaje-hodnotitele prof. RNDr. Josefa Hynka, MBA, Ph.D. 
z Univerzity Hradec Králové. 

Aktuální jednání 

Předložený prezenční studijní program vychází z aktuálního programu Informační systémy a technologie, a proto je 
navrhována doba platnosti akreditace na deset let. Kombinovaný program navazuje na dosavadní distanční program 
Podniková informatika. 

Garant doc. Novotný představil posudek hodnotitele, který byl pozitivní. Vysvětlil drobné připomínky v literatuře a 
dvou odborníků z praxe.  

Diskuse 

Diskuse se zaměřila na návrh pror. Hnáta rozdělit usnesení na dvě části – jednu s podmínkou zpracování opor u 
kombinované formy a druhou bez této podmínky. V průběhu debaty zazněly různé názory na vhodný termín tvorby a 
kontroly studijních opor. Doc. Mikovcová uvedla, že na FPH bylo zvykem, aby každý předmět měl jednu oporu, zatímco 
doc. Pavelka připomněl, že při žádosti na NAÚ musely být připraveny opory pro první ročník, ale vzhledem k tomu, že 
program se otevře až po roce, neviděl by problém s termínem odevzdání opor na jaře 2026.  

Závěry a úkoly: 

Děkan Fischer odešel z jednání. Bylo přítomno 18 členů. 

Pan rektor dal hlasovat o návrhu: „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 
Statutu VŠE v Praze a čl. 30 odst. 3 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE uděluje akreditaci studijnímu 
programu 

• Název studijního programu: Business informatika 
• Název fakulty, na níž je program uskutečňován: Fakulta informatiky a statistiky 
• Typ studijního programu: navazující magisterský 
• Oblast vzdělávání: Informatika (100 %) 
• Standardní doba studia: 2 roky 
• Profil studijního programu: akademicky zaměřený 
• Jazyk, v němž je studijní program uskutečňován: čeština 
• Forma studia: prezenční 
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• Doba platnosti akreditace: 10 let (20. 5. 2025–19. 5. 2035) 

Garant programu předloží na jarní zasedání 2026 studijní opory pro první ročník k posouzení RVH.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 17 proti 0, zdržel se 1. Návrh byl přijat. 

 

Pan rektor dal hlasovat o návrhu: „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 
Statutu VŠE v Praze a čl. 30 odst. 3 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE uděluje akreditaci studijnímu 
programu 

• Název studijního programu: Business informatika 
• Název fakulty, na níž je program uskutečňován: Fakulta informatiky a statistiky 
• Typ studijního programu: navazující magisterský 
• Oblast vzdělávání: Informatika (100 %) 
• Standardní doba studia: 2 roky 
• Profil studijního programu: akademicky zaměřený 
• Jazyk, v němž je studijní program uskutečňován: čeština 
• Forma studia: kombinovaná 
• Doba platnosti akreditace: 10 let (20. 5. 2025–19. 5. 2035) 

RVH požaduje předložit studijní opory pro první ročník na prvním jednání RVH v roce 2026 ke schválení, a to s ohledem 
na to, že studenti budou přijímáni až od září 2026.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 17 proti 0, zdržel se 1. Návrh byl přijat. 

Děkan Fischer se vrátil na jednání, bylo přítomno 19 členů. 

 

 

6. Žádost o akreditaci studijního programu Data Analytics 

K přístupu do akreditačního spisu mohou členové rady využít přihlašovací údaje a heslo uvedené na této adrese. 

Garantem akademického prezenčního bakalářského studijního programu Data Analytics je doc. Ing. Jan Zouhar, Ph.D. 
Studijní program spadá pod oblast vzdělávání Ekonomické obory (30 %) a Informatika (70 %), a proto byl projednán a 
schválen pracovní skupinou pro Informatiku dne 3. 3. 2025 (viz přiložený zápis). 

Docent Zouhar na jednání rady 18. 3. 2025 představil program, který patří mezi nejmladší na fakultě – byl poprvé 
akreditován před pěti lety. Program propojuje statistickou a informatickou část fakulty a třetina povinných předmětů 
je vyučována v angličtině. Program se těší značnému zájmu uchazečů. Hlavním důvodem reakreditace je přizpůsobení 
délky studia. Stávající program je profesně zaměřený a trvá 3,5 roku, což vede k problémům při návaznosti dalšího 
studia, jelikož absolventi končí po osmi semestrech. V nové žádosti se proto délka studia mění na tři roky a program 
se transformuje z profesního na akademický, tedy bez povinné praxe. 

Cílem akademického bakalářského studijního programu Data Analytics je formovat absolventy s ucelenými 
kompetencemi napříč všemi fázemi datově analytického procesu, zahrnujícími získání dat, jejich skladování a čištění, 
deskripci a exploraci dat, datovou analýzu a modelování a následnou interpretaci a prezentaci výsledků. Za tímto 
účelem program kombinuje znalosti a dovednosti z informatické a ekonomické domény. V ekonomicky laděných 
předmětech studenti (i) získají znalost podnikového prostředí coby kontextu pro původ dat i cíl datových analýz a (ii) 
ovládnou pokročilé techniky kvantitativního modelování ekonomických procesů. Díky kurzům s informatickou náplní 
budou schopni (i) extrahovat data z různých zdrojů, konsolidovat je a připravovat pro vizualizaci a analytické výpočty, 
(ii) aplikovat a testovat moderní postupy strojového učení, (iii) automatizovat všechny zmíněné procedury pro jejich 
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každodenní nasazení v podnikové praxi. Uplatnitelnost absolventů je dále posílena přípravou na práci v mezinárodním 
prostředí, mj. prostřednictvím výuky části povinných předmětů v anglickém jazyce. 

RVH na minulém zasedání schválila na pozici externího zpravodaje-hodnotitele Prof. Dr. Magdu Gregorovou z 
Technische Hochschule Würzburg-Schweinfurt. 

Diskuse na minulém jednání 

Pror. Machková ocenila přechod programu na tříletou délku studia, která odpovídá doporučením Boloňského procesu. 
Doc. Pavelka se zajímal o přínosy povinné praxe pro studenty. Rektor Dvořák vyjádřil obavu, zda odstranění praxe a 
transformace na akademický program studentům neuškodí. Doc. Zouhar vysvětlil, že jde o kompromis. Diskutovali se 
studenty vyšších ročníků a zazněly různé názory – někteří uchazeči praxi vnímali jako lákavou, ale velká část studentů 
si stejně nachází práci již během studia. Pro tyto studenty pak povinná praxe představovala spíše zátěž. Pror. Hnát 
upozornil na potřebu systematického řešení praxí i v InSIS, kde by bylo možné vyhodnocovat přínosy jak ze strany 
studentů, tak partnerů. Plánuje tento bod zařadit na jednání RVH v budoucnu. Děkan Sabolovič poukázal na měnící se 
podmínky profesních programů – akreditační požadavky se mohou zpřísňovat, což může vést k častějšímu odklonu od 
tohoto typu studia. Rektor Dvořák podotkl, že další vývoj bude záviset na politické situaci a novém ministrovi školství. 
Doc. Novotný dodal, že profesní programy by neměly být předčasně odepisovány. V tomto případě přilákaly jiný typ 
studentů, než se původně očekávalo, a zároveň došlo k nepochopení ze strany firem, které měly jiná očekávání 
ohledně zaměření absolventů. 

Aktuální jednání 

Program Data Analytics navazuje na stejnojmenný bakalářský studijní program. Garant doc. Zouhar prezentoval 
posudek, ve kterém se objevilo několik námětů. Spis byl však ponechán v původní podobě kvůli velmi těsné návaznosti 
na původní program, přičemž dochází k přechodu z profesního na akademický typ studia. Zazněla pozitivní zpětná 
vazba od studentů, absolventů i zaměstnavatelů. Ke komentáři ohledně výuky matematiky: program obsahuje jeden 
sedmikreditový předmět s přednáškou a dvěma cvičeními, ale výuka matematiky je ve skutečnosti rozprostřena mezi 
více předmětů. Kromě toho probíhají neformální setkání se studenty zaměřená na matematické dovednosti. 
Návaznost programu Data Analytics na další programy je možná. 

Diskuse 

Diskuse se zaměřila na otázku počtu kreditů a předmětů z partnerských programů – prof. Hnát upozornil, že dosáhnout 
11 kreditů kombinací tří a šesti-kreditových předmětů může být složité, na což doc. Zouhar reagoval, že o tom zatím 
neuvažovali. Rektor Dvořák se zajímal o kritéria přijímacího řízení, která podle dr. Vltavské vycházejí ze Scio testů 
Obecných studijních předpokladů s převážením výsledků v poměru 70 % analytická a 30 % verbální část. V další části 
debaty se diskutovaly možné alternativy přijímacího řízení a rektor navrhl témata pro analýzu výsledků. Doc. Zouhar 
zdůraznil, že cílem je zejména zvyšovat percentil přijatých uchazečů. 

Závěry a úkoly: 

Děkan Fischer odešel z jednání. Bylo přítomno 18 členů. 

Pan rektor dal hlasovat o návrhu: „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona 
č.n111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 
Statutu VŠE v Praze a čl. 30 odst. 3 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE uděluje akreditaci studijnímu 
programu 

• Název studijního programu: Data Analytics 
• Název fakulty, na níž je program uskutečňován: Fakulta informatiky a statistiky 
• Typ studijního programu: bakalářský 
• Oblast vzdělávání: Informatika (70 %) a Ekonomické obory (30 %) 
• Standardní doba studia: 3 roky 
• Profil studijního programu: akademicky zaměřený 
• Jazyk, v němž je studijní program uskutečňován: čeština 
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• Forma studia: prezenční 
• Doba platnosti akreditace: 10 let (20. 5. 2025–19. 5. 2035)“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 17 proti 0, zdržel se 1. Návrh byl přijat. 

Na jednání se vrátil děkan Fischer, bylo přítomno 19 členů. 

 

7. Žádost o akreditaci studijního programu Informační věda a webové technologie 

K přístupu do akreditačního spisu mohou členové rady využít přihlašovací údaje a heslo uvedené na této adrese. 

Garantem akademického prezenčního bakalářského studijního programu Informační věda a webové technologie je 
doc. Ing. Tomáš Kliegr, Ph.D. Studijní program spadá pod oblast vzdělávání Informatika (100 %), a proto byl projednán 
a schválen pracovní skupinou pro tuto oblast vzdělávání 3. 3. 2025 (viz přiložený zápis). 

Program je určen pro výuku odborníků v oblasti moderních technologií pro sdílení informací. Absolventi budou ovládat 
relevantní technologie, včetně tvorby webů, a orientovat se v problematice mobilních aplikací, cloudových technologií 
a chatbotů. Program klade důraz na úzké propojení technických dovedností se znalostmi z oblasti ekonomie, stejně 
jako na sociální a psychologické jevy. Technická složka zahrnuje architekturu a postupy integrace informačních a 
komunikačních systémů, formáty a struktury elektronických médií, principy zpracování strukturovaných dat a 
přirozeného jazyka za pomoci standardních metod i umělé inteligence, a principy fungování internetových 
vyhledávačů a jazykových modelů. Důležitou součástí programu je rovněž zaměření na psychologii uživatele, zahrnující 
zvládnutí postupů pro analýzu uživatelského chování a potřeb a následný návrh bezpečných aplikací a uživatelských 
rozhraní. Ve výuce je kladen důraz na společenskou odpovědnost s ohledem na etické a právní aspekty použitých 
technologií a význam jejich aplikací při zajištění přístupu k informacím. 

RVH na minulém zasedání schválila na pozici externího zpravodaje-hodnotitele Ing. Martina Kejkulu, Ph.D. působícího 
jako Credit Risk Specialist v České spořitelně. 

Diskuse na minulém jednání 

Děkan Musílek vznesl dotaz, zda hodnotitel disponuje publikační činností. Doc. Kliegr reagoval s tím, že pro ně je 
klíčové, aby hodnotitel měl praktické zkušenosti a zároveň byl v kontaktu s akademickou sférou. Rektor Dvořák doplnil, 
že ne všichni hodnotitelé byli akademici – někteří pocházeli z praxe a působili jako odborníci ve svém oboru.  

Aktuální jednání 

Dle děkana Fischera předložený program navazuje na program IMES – Informační média a služby. Zde byl diskutován 
garant jednoho z předmětů bez vědecké hodnosti, což bude podle projednávané verze Pravidel již možné. Garant doc. 
Kliegr seznámil členy rady s posudkem a reakcí na něj.  

Diskuse 

Rektor Dvořák otevřel otázku vhodnosti názvu programu, konkrétně části „informační věda“, a zda bude pro uchazeče 
dostatečně atraktivní a výstižná. Doc. Kliegr uvedl, že si dělali marketingový průzkum a současný název vyšel jako 
nejvhodnější. Zdůraznil význam informačních toků ve společnosti a potřebu technologického porozumění, neboť 
informace dnes primárně proudí přes web. Následně se dále diskutovaly možné varianty názvu programu. 

Závěry a úkoly: 

Děkan Fischer a pror. Lukeš odešli z jednání. Bylo přítomno 17 členů. 

Pan rektor dal hlasovat o návrhu: „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 
Statutu VŠE v Praze a čl. 30 odst. 3 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE uděluje akreditaci studijnímu 
programu 
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• Název studijního programu: Informační věda a webové technologie 
• Název fakulty, na níž je program uskutečňován: Fakulta informatiky a statistiky 
• Typ studijního programu: bakalářský 
• Oblast vzdělávání: Informatika (100 %) 
• Standardní doba studia: 3 roky 
• Profil studijního programu: akademicky zaměřený 
• Jazyk, v němž je studijní program uskutečňován: čeština 
• Forma studia: prezenční 
• Doba platnosti akreditace: 10 let (20. 5. 2025–19. 5. 2035)“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 17 proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Děkan Fischer se vrátil na jednání, bylo přítomno 18 členů. 

 

 

8. Žádost o akreditaci studijního programu Umělá inteligence a data science 

K přístupu do akreditačního spisu mohou členové rady využít přihlašovací údaje a heslo uvedené na této adrese. 

Garantem akademického prezenčního magisterského studijního programu Umělá inteligence a data science je doc. 
Ing. Tomáš Kliegr, Ph.D. Studijní program spadá pod oblast vzdělávání Informatika (100 %), a proto byl projednán a 
schválen pracovní skupinou pro tuto oblast vzdělávání 3. 3. 2025 (viz přiložený zápis). 

Cílem magisterského studijního programu Umělá inteligence a data science je formovat absolventy ve třech 
profilových specializacích, které zahrnují komplementární role v oblasti využití umělé inteligence v informatice. První 
specializace Human-centered a bezpečná umělá inteligence je zaměřená na oblast spolupráce člověk-stroj, s důrazem 
na bezpečnost umělé inteligence a využití nejnovějších poznatků z kognitivních věd. Specializace vývoj software a 
technologie umělé inteligence se zaměřuje na výchovu odborníků, kteří budou schopni vytvářet komplexní aplikace 
zaměřené na využití prvků umělé inteligence. Třetí specializace Data science a strojové učení je zaměřena na přípravu 
odborníků v oblasti pokročilé analýzy dat a práce s modely strojového učení. Program vychází ze společného základu, 
který pokrývá základní znalosti a východiska nutná pro návazné specializační studium. 

RVH na minulém zasedání schválila na pozici externího zpravodaje-hodnotitele Ing. Martina Labského, Ph.D. 
působícího jako NLP Architect v Mamma AI (IBM). 

Diskuse na minulém jednání 

V diskusi se prof. Delina zajímal o obsah předmětu Účetnictví pro informatiky, který je odebírán od FFÚ. Doc. Zouhar 
uvedl, že jde o základní úvod do účetnictví, se zaměřením na názvosloví a účetní výkazy. Pror. Hnát vyjádřil obavy z 
toho, že v programu je garant studijního předmětu bez Ph.D., což je podle pravidel kvality neakceptovatelné. Doc. 
Kliegr odpověděl, že garantem je odborník z praxe s rozsáhlou publikační činností, včetně více než 800 citací na Google 
Scholar databázi, a je dobře viditelný i na zahraniční scéně. Dle pror. Hnáta pravidla ale neumožňují výjimky pro 
odborníky z praxe. Diskuse se dál zabývala způsoby řešení této situace. Rektor podpořil pror. Hnáta v otázce 
dodržování pravidel kvality, i když odborníci z praxe mohou přinášet cenné zkušenosti. 

Aktuální jednání 

Předložený program navazuje na program Znalostní a webové technologie. Garant doc. Kliegr opět shrnul posudek 
externího hodnotitele Dr. Labského, který je pozitivní a doporučuje program akreditovat. 

Bez diskuse. 

Závěry a úkoly: 

Z jednání odešel děkan Fischer a doc. Vančurová, přišel pror. Lukeš, bylo přítomno 17 členů RVH. 
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Pan rektor dal hlasovat o návrhu: „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 
Statutu VŠE v Praze a čl. 30 odst. 3 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE uděluje akreditaci studijnímu 
programu 

• Název studijního programu: Umělá inteligence a data science 
• Název fakulty, na níž je program uskutečňován: Fakulta informatiky a statistiky 
• Typ studijního programu: navazující magisterský 
• Oblast vzdělávání: Informatika (100 %) 
• Standardní doba studia: 2 roky 
• Specializace: Data Science a strojové učení, Human-centered a bezpečná umělá inteligence, Vývoj software a 

technologie umělé inteligence 
• Profil studijního programu: akademicky zaměřený 
• Jazyk, v němž je studijní program uskutečňován: čeština 
• Forma studia: prezenční 
• Doba platnosti akreditace: 10 let (20. 5. 2025–19. 5. 2035)“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 17 proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Děkan Fischer se vrátil na jednání, bylo přítomno 18 členů. 

 

 

9. Žádost o akreditaci studijního programu Multimédia v ekonomické praxi 

K přístupu do akreditačního spisu mohou členové rady využít přihlašovací údaje a heslo uvedené na této adrese. 

Garantem profesního prezenčního bakalářského studijního programu Matematika v ekonomické praxi je Ing. Zdeněk 
Vondra, Ph.D. Studijní program spadá pod oblast vzdělávání Ekonomické obory (25 %) a Informatika (75 %), a proto 
byl projednán a schválen pracovní skupinou pro Informatiku dne 3. 3. 2025 (viz přiložený zápis). 

Garant programu, dr. Vondra, představil na jednání RVH 8. 3. 2025 několik zásadních změn. Studium bylo zkráceno ze 
3,5 na 3 roky, čímž se usnadní převody a zvýší kompatibilita s ostatními programy. Tento krok je kompenzován větší 
variabilitou studijních předmětů, což umožňuje studentům lépe se profilovat. V reakci na vysoký počet odevzdávaných 
výstupů (až 40) a souběhy pracnosti ve více předmětech byly jednotlivé kurzy zvětšeny, čímž se snížily transakční 
náklady spojené s výukou. Namísto dvou menších semestrálních prací nyní studenti připravují jednu větší. Nově je 
struktura studia tvořena sérií pěti povinných předmětů a 40 kredity z povinně volitelných kurzů. Důležitou inovací je 
také projektová výuka – vznikly dva seminářové kurzy, ve kterých si studenti vybírají přesahové projekty, čímž se 
přibližují ateliérové výuce a praktické aplikaci znalostí. Praxe zůstává nedílnou součástí programu. 

Cíle studia obsahují zvládnutí kombinace aplikačních a technických disciplín zaměřených na práci s multimediálními 
výstupy a technologiemi v kombinaci s ekonomickými znalostmi a dovednostmi pro relevantní uplatnitelnost na trhu. 

Klíčové získané znalosti a dovednosti jsou v oblasti tvorby a aplikace práce s textem, grafikou, fotografiemi, animací, 
videem, zvukem a uživatelskými rozhraními. Dále jsou to znalosti a dovednosti potřebné pro řízení a realizaci projektů 
i správu dlouhodobých produktů v oblastech komunikačních systémů, uživatelských rozhraní, marketingové 
komunikace, mediálního sektoru nebo specializované produkce. Navazujícími cíli jsou získání vybraných znalostí a 
dovedností v oblasti práce s pokročilými postupy zpracování multimediálních výstupů a jejich aplikace, schopnost 
realizace komplexního tvůrčího a aplikačního projektu, schopnost reflexe a sumarizace vlastní práce na odborné 
úrovni. 

RVH schválila na pozici externího zpravodaje-hodnotitele Mgr. Josefa Kocourka, Ph.D. z Fakulty multimediálních 
komunikací Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně. 
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Diskuse na minulém jednání 

Diskuse se zaměřila na otázku, zda je přípustné schválit garanta studijního programu bez habilitace. Pror. Hnát uvedl, 
že zatím není precedens pro to, aby garantem profesního programu byl někdo bez habilitace, ale naznačil, že se 
pravidla mohou otevírat, protože tvorba profesních programů je náročná. Děkan Fischer podpořil myšlenku, že dr. 
Vondra by mohl být skvělým garantem programu, protože se o něj již stará, což je patrné na výsledcích. Zároveň zmínil, 
že na Ekonomicko-správní fakultě Masarykovy univerzity schvalovali garanta bakalářského programu bez docentského 
titulu bez diskuse. Pror. Hnát doplnil, že příští jednání bude zahrnovat novelu pravidel, která by tuto otázku řešila. 
Rektor Dvořák zdůraznil rozdíl mezi akademickými a profesními programy, přičemž pro profesní programy je důležité 
mít odborníky z praxe. Doc. Kincl podpořil odlišení odborníků z praxe a doc. Pavelka a pror. Hnát uzavřeli diskusi s tím, 
že toto téma se bude řešit na příštím jednání. 

Aktuální jednání 

Garant Dr. Vondra seznámil radu s posudkem a reakcí na něj. Dílčím doporučením bylo posílení personálního 
zabezpečení. Dle garanta se část akademických pracovníků připravuje na kvalifikační růst. Externí hodnotitel navrhuje 
akreditaci na 5 let s kontrolou po třech letech.    

Diskuse 

Pror. Hnát se zajímal o výskyt osoby bez magisterského vzdělání ve formuláři, na což dr. Vondra reagoval, že šlo o 
chybu a dotyčný byl nahrazen Ing. Rešovskou. Rektor Dvořák následně zdůraznil potřebu systematicky řešit personální 
otázky s předstihem, aby akreditace byly bez problémů pokryty, a apeloval na důkladnější promýšlení personální 
strategie do budoucna. 

Závěry a úkoly: 

Z jednání odešel děkan Fischer, bylo přítomno 17 členů rady. 

Pan rektor dal hlasovat o návrhu: „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 
Statutu VŠE v Praze a čl. 30 odst. 3 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE uděluje akreditaci studijnímu 
programu 

• Název studijního programu: Multimédia v ekonomické praxi 
• Název fakulty, na níž je program uskutečňován: Fakulta informatiky a statistiky 
• Typ studijního programu: bakalářský 
• Oblast vzdělávání: Informatika (75 %) a Ekonomické obory (25 %) 
• Standardní doba studia: 3 roky 
• Profil studijního programu: profesně zaměřený 
• Jazyk, v němž je studijní program uskutečňován: čeština 
• Forma studia: prezenční 
• Doba platnosti akreditace: 5 let (20. 5. 2025–19. 5. 2030) 

RVH požaduje předložení kontrolní zprávy o publikační činnosti, grantech a personálním zabezpečení do 30. dubna 
2028.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 17 proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Děkan Fischer se vrátil na jednání, bylo přítomno 18 členů. 
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10. Žádost o akreditaci studijního programu Datová analýza veřejných politik 

K přístupu do akreditačního spisu mohou členové rady využít přihlašovací údaje a heslo uvedené na této adrese. 
Původním navrhovaným názvem programu byla „Ekonomická analýza veřejných politik.“ 

Garantem akademického prezenčního magisterského studijního programu Datová analýza veřejných politik je doc. 
PhDr. Klára Kalíšková, M.A., Ph.D. 

Dle garantky doc. Kalíškové bude nový program stavět na důrazu na datové podložení hodnocení veřejných politik a 
na praktické aplikaci ekonometrických metod pro tvorbu dopadových analýz. 

Cílem studijního programu je vychovat odborníky na ekonomickou analýzu, kteří budou schopni efektivně řešit složité 
otázky v oblasti veřejných politik prostřednictvím datově podložených poznatků. Absolventi najdou uplatnění 
především v institucích veřejné správy, ale také v mezinárodních a neziskových organizacích, konzultačních 
společnostech a výzkumných centrech. Jejich hlavní předností bude schopnost kombinovat analytické dovednosti a 
ekonomické uvažování s důkladným porozuměním specifik veřejného sektoru a schopností hodnotit dopady 
zaváděných opatření. Program klade důraz na praktickou aplikaci statistických a ekonometrických metod při práci s 
reálnými daty, čímž umožní studentům porozumět komplexním ekonomickým a společenským otázkám spojeným s 
tvorbou politik. Studenti získají silný základ v metodách analýzy dat a v ekonomických principech se zaměřením na 
specifika veřejného sektoru, ale také praktickou zkušenost s aplikací těchto konceptů a metod na konkrétních 
příkladech hodnocení návrhů opatření. Díky volitelným předmětům se mohou studenti specializovat na konkrétní 
oblasti, jako jsou ekologické otázky, vzdělávací systémy, zdravotní politika, pracovní trhy nebo mezinárodní obchod, 
nebo na prohloubení znalostí v konkrétních metodách jako je machine learning nebo ekonomické experimenty. 

RVH na minulém zasedání schválila na pozici externího zpravodaje-hodnotitele doc. Ing. Robina Maialeha, Ph.D., LL.M. 
z Výzkumného institutu práce a sociálních věcí. 

Diskuse na minulém jednání 

Diskuse se zaměřila především na název a personální zajištění nového studijního programu. Proděkanka Nebeská 
upozornila na možnou duplicitu s programy na Národohospodářské fakultě, konkrétně zejména se studijním 
programem Hospodářská politika. Doc. Kalíšková vysvětlila, že předložený program je silně zaměřen na využití 
kvantitativních metod. Při rešerši předmětů nenalezli obdobné předměty na fakultě. U volitelných předmětů mají 
zahrnuty i předměty z jiných fakult, například behaviorální předměty z FPH. Děkan Musílek vyjádřil obavy ohledně 
názvu programu, zejména ohledně omezeného pokrytí veřejných politik, což může být problém, pokud bude název 
obsahovat slovo „ekonomické analýzy“, protože se může překrývat s programy na FFÚ a NF. Pror. Machková navrhla 
změnu názvu na „Datová analýza veřejných politik“ a varovala před překrýváním s jinými programy. Dle doc. Zouhara 
již Fakulta informatiky a statistiky má v nabídce programy se slovem „Datový“, což by snížilo přehlednost pro 
uchazeče. Prof. Pělucha ocenil personální zajištění programu, ale připojil se k návrhu na úpravu názvu, aby méně 
zasahoval do programů na jiných fakultách. Děkan Sabolovič zmínil zahraniční příklady, jako je „Data Science for Public 
Policy“, které mohou sloužit jako inspirace pro název. Ohledně personálního zajištění programu doc. Pavelka vyjádřil 
obavy z udržitelnosti, když program stojí na dvou hlavních osobách, a doporučil být opatrný. Doc. Kalíšková ujistila, že 
kromě ní budou zapojeni i další pracovníci z akademie i praxe, přičemž počítají s tím, že po akreditaci programu budou 
přijati další lidé na úvazky. Pror. Machková zdůraznila, že garant povinného předmětu navazujícího magisterského 
programu musí být aktivně zapojen do výuky, nemůže jej jen formálně zastřešovat. Děkan Fischer poděkoval za diskusi 
a konstatoval, že hledání vhodného názvu bylo nejen u tohoto, ale i u některých dalších programů poměrně 
složité;  diskuse nad vhodným názvem tohoto programu zůstává otevřená. Výsledkem byla změna názvu na „Datová 
analýza veřejných politik“. 

Aktuální jednání 

Děkan Fischer vysvětlil radě, že jde o nový program, takže fakulta žádá o akreditaci na pět let. Dále v reakci na minulé 
jednání došlo ke změně názvu a vyjasnění zapojení kolegy Licharda. Dle garantky doc. Kalíškové dostal program 
posudek, ve kterém je pozitivně hodnocen obsah studia, profil absolventa, logická struktura předmětů a kvalitní 
publikační činnost zapojených akademických pracovníků.  
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Bez diskuse. 

Závěry a úkoly: 

Děkan Fischer odešel z jednání a doc. Vančurová se vrátila. Bylo přítomno 18 členů. 

 Pan rektor dal hlasovat o návrhu: „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona 
č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 
Statutu VŠE v Praze a čl. 30 odst. 3 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE uděluje akreditaci studijnímu 
programu 

• Název studijního programu: Datová analýza veřejných politik 
• Název fakulty, na níž je program uskutečňován: Fakulta informatiky a statistiky 
• Typ studijního programu: navazující magisterský 
• Oblast vzdělávání: Ekonomické obory (100 %) 
• Standardní doba studia: 2 roky 
• Profil studijního programu: akademicky zaměřený 
• Jazyk, v němž je studijní program uskutečňován: čeština 
• Forma studia: prezenční 
• Doba platnosti akreditace: 5 let (20. 5. 2025–19. 5. 2030)“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 18 proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Děkan Fischer se vrátil, bylo přítomno 19 členů rady. 

 

 

11. Žádost o akreditaci studijního programu Ekonometrie a operační výzkum 

K přístupu do akreditačního spisu mohou členové rady využít přihlašovací údaje a heslo uvedené na této adrese. 

Garantem akademického magisterského studijního programu Ekonometrie a operační výzkum je Mgr. Vladimír Holý, 
Ph.D. Studijní program spadá pod oblast vzdělávání Ekonomické obory (100 %). Žádost byla projednána Akreditační 
radou fakulty (31. března 2025), Akademickým senátem fakulty (9. dubna 2025) a Vědeckou radou fakulty (24. dubna 
2025). 

Studijní program je zaměřen na přípravu kvantitativně orientovaných ekonomů se specializací na mikroekonomické a 
makroekonomické analýzy a na řešení široké škály regresních a optimalizačních úloh. Cílem programu je vybavit 
studenty znalostmi a dovednostmi potřebnými pro využívání modelů a metod v oblasti ekonometrie a operačního 
výzkumu. Studenti se naučí efektivně využívat pokročilé analytické nástroje a modely pro analýzu a řízení ekonomických 
jevů a rozhodovacích procesů. Program klade důraz na pevné teoretické základy i praktickou práci s reálnými daty, za 
podpory moderního softwaru pro modelování, datovou analýzu a optimalizaci. Absolventi budou připraveni na aplikaci 
kvantitativních metod v praxi a na řešení složitých problémů v různých oblastech ekonomie, podnikání a veřejného 
sektoru. 

Fakulta navrhuje na pozici externího zpravodaje-hodnotitele prof. Ing. Ivana Brezinu, CSc., emeritního děkana Fakulty 
hospodárskej informatiky Ekonomické univerzity v Bratislave. 

Pan doktor Vladimír Holý absolvoval habilitační přednášku před VR fakulty 24. 4. a věří, že bude při finálním jednání 
RVH již docentem.  

Hlavní změnou oproti současnému programu Ekonometrie a operační výzkum je to, že došlo k zavedení dvou 
specializací – Ekonometrie a Operační výzkum. Ale v programu jsou předměty, které propojují obě specializace.  

Diskuse 
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Rektor Dvořák se v diskusi zajímal o důvody, proč fakulta nežádá o akreditaci studijního programu v oblasti demografie. 
Dle děkana Fischera je důvodem dlouhodobě nízký zájem uchazečů, nicméně tato oblast bude dál rozvíjena 
prostřednictvím nové vedlejší specializace.  

Závěry a úkoly: 

„RVH schvaluje prof. Ing. Ivana Brezinu, CSc. na pozici zpravodaje-hodnotitele pro hodnocení žádosti o akreditaci 
studijního programu Ekonometrie a operační výzkum.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 18 proti 0, zdržel se 1. Návrh byl přijat. 

 

12. Žádost o rozšíření akreditace studijního programu Aplikovaná datová analytika a umělá inteligence o specializaci 
Datová analytika v bankovnictví 

Pror. Hnát informoval o tom, že se jedná o rozšíření akreditace Aplikovaná datová analytika a umělá inteligence o 
specializaci Datová analytika v bankovnictví obsahující čtyři předměty, a proto nebude akreditovat na dvou jednáních. 

K přístupu do akreditačního spisu mohou členové rady využít přihlašovací údaje a heslo uvedené na této adrese. 

Garantem studijního programu je doc. Ing. Miloš Maryška, Ph.D. Studijní program plně spadá pod oblast vzdělávání 
Informatika. Žádost byla projednána Akreditační radou fakulty (31. března 2025), Akademickým senátem fakulty (9. 
dubna 2025) a Vědeckou radou fakulty (24. dubna 2025). Rozšíření akreditace projednala také pracovní skupina RVH 
pro oblast vzdělávání Informatika dne 5. května 2025 a přijala následující usnesení: 

„Pracovní skupina pro oblast vzdělávání Informatika RVH vyjadřuje svůj souhlas s tím, že předložený návrh rozšíření 
akreditace studijního programu Aplikovaná datová analytika a umělá inteligence splňuje tyto požadavky: 

- nová specializace je plně v souladu s vymezením oblasti vzdělávání Informatika dle specifikace NAU, 
- je v souladu se současnými trendy v oboru, 
- je konkurenceschopná s podobně zaměřenými programy na univerzitách v ČR.“ 

Dle pror. Novotného se jedná o profesní program obsahující odvětvové datové specializace a nová specializace reaguje 
na poptávku trhu práce. Program má pozitivní ohlas u studentů i absolventů.  

Diskuse 

Děkan Fischer popsal, že reakreditace studijních programů včetně obměny garantů byl sice náročný úkol, ale je rád, že 
se fakultě podařil. Rektor Dvořák garantům poděkoval za účast na jednání a popřál jim, aby byly jejich programy 
úspěšné.   

Závěry a úkoly: 

Děkan Fischer odešel z jednání. Bylo přítomno 18 členů. 

Pan rektor dal hlasovat o návrhu: „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. c) a § 78 odst. 2 zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 Statutu 
VŠE v Praze a čl. 31 odst. 1 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností a 
vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE rozšiřuje akreditaci studijního programu 
Aplikovaná datová analytika a umělá inteligence 

• Název specializace: Datová analytika v bankovnictví 
• Doba platnosti akreditace: 5 let (12. 12. 2023 – 11. 12. 2028)“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 17 proti 0, zdržel se 1. Návrh byl přijat. 

Vrátil se děkan Fischer, bylo přítomno 19 členů RVH.  
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13. Záměr předložit žádost o akreditaci řízení ke jmenování profesorem v oboru Hospodářská politika (NF) 

V návaznosti na předchozí jednání RVH fakulta předkládá novou verzi žádosti o akreditaci řízení ke jmenování 
profesorem v oboru Hospodářská politika.  Materiály, včetně finálního spisu, jsou dostupné na SharePointu rady. 

Rada pro vnitřní hodnocení VŠE se žádostí o profesorské řízení v oboru Hospodářská politika zabývala na zasedání v 
prosinci 2024, kdy podle článku 34 odst. 4 Pravidel přerušila projednávání a vrátila jej Vědecké radě NF k novému 
projednání s tím, že dle článku 34 odst. 3 Pravidel při něm bude mít k dispozici předchozí vyjádření Akademického 
senátu NF. V diskusi v prosinci zaznělo ohledně spisu následující: doc. Pavelka relativizoval význam smluvního výzkumu 
v žádosti o profesorské řízení, zatímco prof. Pělucha obhajoval, že tento výzkum se vztahuje k danému tématu. Děkanka 
Zubíková zmínila, že se do hodnocení počítají také monografie a že například Visegradský fond tematicky spadá do 
požadovaného rámce. Prorektor Hnát vyjádřil pochybnosti o personálním zabezpečení žádosti s tím, že u řady klíčových 
lidí jde o situaci srovnatelnou s profesurou v oboru Ekonomie, která na NAÚ neuspěla. Diskuse se následně zabývala 
věkem osob zabezpečujících obor profesorského řízení z žádosti, kdy doc. Pavelka dodal, že věk není problém, protože 
se u profesorů nečeká nízký věk (ale vždy se posuzuje celková struktura). Prorektorka Machková ovšem upozornila na 
potřebu zaměřit se na dlouhodobou perspektivu a mít více docentů, kteří by usilovali o profesorské řízení. Prorektor 
Lukeš zmínil nedostatečnou projektovou a publikační činnost, zatímco rektor Dvořák zdůraznil, že se úroveň kvality na 
jiných školách stále zvyšuje, a proto je nezbytné s nimi držet krok. Prof. Pělucha připomněl, že u jiné akreditační žádosti 
o jmenovací řízení na jiné fakultě loni polovina uchazečů nesplňovala požadavky na publikační činnost a žádost přesto 
byla schválena. Doc. Pavelka ovšem připomněl, že zásadní jsou dvě osoby garantující řízení.  

V březnu 2025 spis na hlavní připomínky, které se týkaly personálního zabezpečení a vědecko-výzkumné činnosti, 
reagoval takto: doplněn prof. Skřivan. Do spisu byl nově zařazen tematicky vhodnější projekt GAČR vedený prof. 
Skřivanem místo projektu vedeného doc. Vacurou. Byl ponechán projekt GAČR vedený prof. Pěluchou. Dále byl zahrnut 
významný projekt smluvního výzkumu pro Evropskou komisi (téma energetické politiky ČR v kontextu transformace 
uhelných regionů), a projekty smluvního výzkumu řešené pro Ministerstvo průmyslu a obchodu (téma plnění 
strategických dokumentů MPO) a pro Alianci české energetiky z.s. (ekonomická studie dostavby jaderných bloků v ČR). 
V oblasti publikací byl kladen důraz na zajišťující osoby, které jsou v seznamu publikací uvedeny sedmkrát, z toho 
sedmkrát na prvním místě. V diskusi opět zazněly výhrady k personálnímu zabezpečení a vědecko-výzkumné kvalitě 
programu. Prorektor Lukeš vyjádřil nespokojenost s úrovní publikací uvedených v akreditačním spisu, zejména s 
ohledem na to, že pokud jde o obor řízení, měly by být zařazeny nejkvalitnější práce, což podle něj nebylo splněno. 
Zároveň uvedl, že projekt GAČR prof. Skřivana je sice relevantnější než projekt doc. Vacury, ale stále vnímá určité 
pochybnosti ohledně jeho vhodnosti. Podobný názor vyjádřil i doc. Pavelka, který souhlasil s tím, že projekt GAČR prof. 
Skřivana je bližší oboru než projekt doc. Vacury, ale zároveň nesouhlasil se zařazením smluvního výzkumu do spisu. Doc. 
Pavelka upozornil, že jde o řízení ke jmenování nejvyšší vědecko-pedagogické hodnosti a měly by být uváděny kvalitní 
vědecké projekty. Dále poukázal na skutečnost, že je požadováno, aby VŠ byla dlouhodobě řešitelem projektů. 
Prorektor Hnát upozornil na nadměrné počty studentů uvedené v akreditačním spisu, které bude nutné upravit. Dále 
se dotázal, kdo jsou klíčové akademické osobnosti garantující program, přičemž poukázal na to, že byl sice přidán prof. 
Skřivan, ale zůstává otázkou, zda vybraní garanti splňují požadovaná kritéria. Doc. Pavelka v této souvislosti doplnil, že 
podle pravidel musí být mezi garanty alespoň jeden profesor a jeden docent, což je na akademicích, aby tuto podmínku 
zajistili. Děkan Musílek navrhl, aby byli jako hlavní garanti uvedeni pouze prof. Skřivan a prof. Pělucha, případně aby byl 
doplněn i doc. Loužek. Zároveň zdůraznil, že se do akreditace berou v potaz výstupy v daném oboru nebo příbuzném, 
což je zde splněno. Rektor Dvořák připomněl, že profesorské jmenovací řízení v oboru ekonomie nedávno ztratilo 
akreditaci, a není přesvědčen, že současná úroveň řízení je dostatečná pro úspěšné schválení NAÚ. Kritizoval také 
personální situaci na fakultě, která se podle něj nelepší ani po nástupu nové děkanky. V této souvislosti upozornil na 
nevyhovující věkovou strukturu akademického sboru, což podle něj nevypovídá o dobré perspektivě programu do 
budoucna. Následně RVH záměr předložit žádost o akreditaci řízení neschválila. 

Aktuální jednání 

Prof. Pělucha informoval, že fakulta předkládá již potřetí akreditační spis v profesorském řízení Hospodářské politiky, 
přičemž předchozí žádosti předložené a diskutované v rámci jednání RVH v prosinci 2024 a v březnu 2025  obsahovaly 
údaje pouze za předchozí pětileté období. Vzhledem k tomu, že aktuální akreditaci brzy skončí doba platnosti, 
předkládají žádost jako novou s reflexí vědecko-výzkumné a tvůrčí činnosti v rámci předchozí desetileté periody. 
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Rekapituloval, že byly zapracovány klíčové připomínky: u vědeckovýzkumné činnosti odstranili smluvní výzkum ve výčtu 
pěti nejvýznamnějších projektů a grantů s externím financováním, a ponechali jen projekty financované GAČR a TAČR, 
jak bylo požadováno; upravili výčet garantujících osob pouze na klíčové – prof. Skřivan, prof. Pělucha, prof. Wokoun a 
doc. Loužek; a dále byly upraveny a odsouhlaseny údaje s příslušnými pracovníky rektorátu o počtu doktorských 
studentů dle jednotlivých ročníků v aktuálním akademickém roce (stav k 5. březnu 2025 pro D-HP). 

Diskuse 

Diskuse se týkala především otázky, zda by měla být žádost o akreditaci habilitačního a profesorského řízení v oboru 
Hospodářská politika odeslána na Národní akreditační úřad v současné podobě. Doc. Pavelka ocenil, že původně 
uváděný smluvní výzkum již v žádosti není, nyní už je s úpravou spokojen. Navrhl doplnit informaci o osobě, která 
zahájila habilitační řízení. Připustil, že některé uvedené projekty spíše spadají do jiných oborů než do Hospodářské 
politiky, ale i přesto by žádost podpořil. 

Prorektor Hnát zdůraznil odpovědnost RVH, aby na NAÚ neodesílala dokumenty, které neodpovídají požadavkům na 
kvalitu. Připomněl, že profesorské řízení je nejvyšší metou v akreditacích, rekapituloval, že původní akreditace byla 
udělena na 5 let a u habilitačního řízení proběhla kontrolní zpráva se závěrem, aby byla publikační činnosti věnována 
zvýšená pozornost. Na to reagoval prof. Pělucha s tím, že předložená žádost splňuje všechny požadavky včetně 
publikační a projektové činnosti. Dle vlastní zkušenosti prof. Pěluchy není předložená žádost pod minimálními 
požadavky RVH z minulosti, a proto by měla být zaslána k hodnocení přímo NAÚ. Prof. Pělucha také konstatoval, že již 
před třemi lety upozorňoval na zásadní problémy v plnění akreditačních podmínek profesorského jmenovacího řízení v 
oboru ekonomie, ale to není případ této žádosti v oboru hospodářská politika.  

Prorektor Lukeš vyjádřil obavu, že ve spisu jsou doklady o historických aktivitách a projektech, ale chybějí aktuální 
informace o nových projektech. Doporučil zvážit odklad, dokud nebudou noví kvalitní akademici z výběrového řízení 
skutečně přijati. Prof. Pělucha reagoval tím, že NAÚ hodnotí aktuální stav a nikoli přísliby do budoucna. Uvedl, že 
projektová činnost je ve spisu uvedena, byť v poznámkách, a že navržený profesor, o jehož získání ve výběrovém řízení 
pror. Lukeš hovoří, je špičkový, ale v současnosti ho se žádostí zatím nechce spojovat. Podle něj je třeba žádost 
posuzovat v její aktuální podobě. Doc. Pavelka podpořil pror. Lukeše v postoji, že některé projekty nespadají přímo do 
oboru hospodářské politiky, ale sám bude hlasovat pro odeslání žádosti na NAÚ. S tím se ztotožnil také děkan Hnilica, 
podle kterého ale žádost formální požadavky splňuje.  

Dle rektora Dvořáka je kvalita žádostí na jiných vysokých školách komparativně výše. Upozornil, že je třeba žádost 
vnímat v širším kontextu vývoje na fakultě. Uvedl, že vědecká rada i akademický senát projednaly materiál per rollam. 
Kritizoval složení garantů, které podle něj neodpovídá odbornému profilu oboru hospodářské politiky, jak ji chápe.  

Děkanka Zubíková hájila návrh, poukázala na splnění formálních kritérií jako uvedení grantů TAČR a GAČR spadajících 
do celého období s výhledem na další roky a připomněla, že garanty mohou být i osoby z příbuzného oboru. Dle nařízení 
vlády stačí dvě osoby garantující obor řízení, které mohou být i z příbuzného oboru. A lidé uvedeni v žádosti jsou přední 
kapacity. Uvedla, že podání žádosti je součástí rozvojové strategie fakulty a že případné připomínky od NAÚ bude možné 
zohlednit. Dle jejích slov by žádost měla být zaslána na NAÚ, pokud má být dodržen rovný přístup vůči všem fakultám. 
Na to reagoval rektor Dvořák s tím, že odmítá argument o „nerovném přístupu“.  

Závěry a úkoly: 

„Rada pro vnitřní hodnocení VŠE schvaluje podle článku 34 odst. 2 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí 
a s nimi souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE záměr 
předložit žádost o akreditaci řízení ke jmenování profesorem v oboru Hospodářská politika Národohospodářské fakulty 
Národnímu akreditačnímu úřadu pro vysoké školství.“ 

Při hlasování o tomto bodu bylo dosaženo následujícího výsledku: 10 členů hlasovalo pro návrh, 3 proti, 6 se zdrželo. 

Vzhledem k tomu, že v tomto případě je třeba nadpoloviční většina všech členů RVH, návrh nebyl přijat. 

Původně bezprostředně po hlasování byl výsledek interpretován chybně tak, že vzhledem k většině hlasů z přítomných 
členů rady byl návrh přijat. Během dalšího jednání bylo upřesněno, že při hlasování ve věci záměru předložit žádost o 
akreditaci profesorského řízení na NAÚ je třeba podle čl. 41 odst. 9 Pravidel ke schválení návrhu, aby se pro něj vyslovila 
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většina všech členů RVH. Vzhledem k tomu, že celkový počet členů RVH je 24, tato podmínka splněna nebyla, a proto 
návrh nebyl přijat. Paní děkanka Zubíková následně požádala o nové hlasování o bodu č. 13. Rektor dal hlasovat o 
návrhu: „RVH bude hlasovat znovu o bodu č. 13.“ V ten moment v sále nebyla Ing. Bauer a bylo přítomno 18 členů rady. 

Výsledek hlasování: 1 pro, 14 proti, 3 se zdrželi. 

Návrh na nové hlasování nebyl přijat. 

 

14. Žádost o prodloužení akreditace studijního programu Data Analytics na dostudování 

Fakulta žádá prostřednictvím pana děkana Fischera o prodloužení akreditace bakalářského studijního programu s 
profesním profilem Data Analytics o 5 let na dostudování. Poslední studenty bude do programu přijímat od 
akademického roku 2025/2026. Ke dni 29. dubna 2025 je ve studijním programu zapsáno dle ročníků 63 (1. ročník), 48 
(2. ročník), 54 (3. ročník) a 42 (4. ročník) aktivních studentů. 

Diskuse 

Diskuse se týkala žádosti o prodloužení akreditace studijního programu na dostudování, u kterého fakulta ještě plánuje 
přijímat nové studenty. Děkan Fischer uvedl, že cílem je plynulý přechod mezi stávajícím a novým programem Data 
Analytics, který byl akreditován na tomto zasedání, přičemž kratší původní akreditace souvisela s tím, že program před 
pěti lety vznikl jako nový a nemohl být akreditován na delší období. Pror. Machková podpořila prodloužení o pět let, 
zatímco pror. Hnát navrhoval prodloužení pouze o jeden rok. Doc. Pavelka navrhl pětiletou akreditaci s podmínkou, že 
přijímání nových studentů bude možné jen jeden rok, protože označení „na dostudování“ v kombinaci s náborem 
nových studentů považuje za problematické. Rektor Dvořák upozornil, že navržený postup fakulty není ideální, a 
zdůraznil, že programy na dostudování by měly být schvalovány až v momentě, kdy se již nepřijímají noví studenti. V 
závěru rozhodl, že daný bod bude z programu jednání stažen a znovu projednán na zářijovém zasedání RVH dne 16. 9. 
2025.  

Závěry a úkoly: 

 

15. Zařazení nových vedlejších specializací FIS do studijních programů 

Dne 14. dubna 2025 děkan Fischer udělil akreditaci třem novým vedlejším specializacím, které 31. března 2025 
projednala Akreditační rada fakulty. Jedná se o Intelligence Studies in Business, Klimatické výzvy a lidská společnost, 
Risk manager pro 21. století. Fakulta žádá o přiřazení těchto vedlejších specializací ke studijním programům. 

Závěry a úkoly: 

Na jednání bylo přítomno 19 členů rady včetně Ing. Bauer. 

„RVH schvaluje přiřazení vedlejších specializací Risk manager pro 21.století do studijních programů magisterského 
navazujícího stupně vyučovaných v prezenční formě v českém jazyce, s výjimkou profesních studijních programů. 

RVH schvaluje přiřazení vedlejších specializací Klimatické výzvy a lidská společnost do studijních programů 
magisterského navazujícího stupně vyučovaných v prezenční formě v českém jazyce, s výjimkou profesních studijních 
programů a programu N-ED (FIS). 

RVH schvaluje přiřazení vedlejší specializace Intelligence Studies in Business do studijních programů magisterského 
navazujícího stupně vyučovaných v prezenční formě v českém jazyce, s výjimkou profesních studijních programů a 
programu N-MS (FMV).“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 19 proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

OŘK zajistí evidenci nároků na vedlejší specializaci v InSIS. 
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16. Podstatné změny studijních programů  

Národohospodářská fakulta prostřednictvím paní děkanky Zubíkové předkládá návrh na změnu garantů dvou 
studijních programů: 

- Bakalářský studijní program B-EKE Economics: Ing. Vojtěch Kotrba, Ph.D. 
- Navazující magisterský studijní program N-RVS Regionalistika a veřejná správa: prof. Ing. Martin Pělucha, 

Ph.D. 

Formuláře C-I jsou dostupné v materiálech na SharePointu. 

Fakulta informatiky a statistiky prostřednictvím pana děkana Fischera informuje radu o změně v bakalářském 
studijním programu Economic Data Science, kdy dojde ke zvýšení počtu přijímaných studentů z 30 na 60. Personální 
zabezpečení participujících kateder pro toto navýšení je zajištěno. Navýšení počtu přijímaných studentů reflektuje 
významný nárůst poptávky po daném studijním programu, který fakulta v aktuálním přijímacím řízení zaznamenala a 
očekává, že bude obdobný i v následujících letech.  

S ohledem na navýšení limitu pro přijímaní studentů do akademického roku 2025/2026 žádá FIS o navýšení počtu 
přijatých studentů na program Data Analytics z původně schválených 60 studentů na 100. U programu Aplikovaná 
datová analytika a umělá inteligence rovněž žádá o možnost navýšit počet přijímaných studentů z 80 na 100. 

Fakulta mezinárodních vztahů prostřednictvím paní děkanky Jiránkové informovala o předpokládaném zvýšení počtu 
přijímaných studentů z 90 na 150 u studijního programu International Business (B-IB; B0488A050007).  
 

Diskuse 

V diskusi o navrženém garantovi rektor Dvořák upozornil, že navržený garant programu Economics není habilitovaný, 
což zákon sice umožňuje, ale mimo profesní programy to dosud na VŠE nebylo schváleno. Nejde podle něho primárně 
o to, že mohou být případy, kdy nehabilitovaný akademický pracovník je garantem, problém spíše vidí v tom, že na 
fakultě nejsou habilitovaní akademici, kteří by tento program mohli garantovat. Děkanka Zubíková uvedla, že kandidát 
má kvalitní publikační činnost a jeho habilitační řízení by mělo být dokončeno zhruba do roku a půl. Pror. Lukeš 
konstatoval, že má širokou publikační činnost a je mladý, a neměl by s jeho jmenováním problém. Děkan Fischer 
označil situaci za sice přijatelnou, ale litoval, že program Economics nebude mít habilitovaného garanta. Doc. Pavelka 
dodal, že publikačně je na tom kandidát lépe než někteří docenti. Rektor Dvořák vyjádřil znepokojení nad tím, že vůbec 
nastává situace, kdy je nutné takovou otázku řešit.  

V následné krátké diskusi o navýšení počtu přijímaných studentů pror. Hnát zdůraznil, že se jedná o podstatnou 
změnu, která vyžaduje dostatečnou kapacitu ve všech předmětech a neměla by vést ke snížení nároků v přijímacím 
řízení. 

Závěry a úkoly: 

 „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách 
a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 Statutu VŠE v Praze a čl. 8 směrnice 
rektora Tvorba a uskutečňování studijních programů na VŠE (SR 1/2018) souhlasí se změnou garanta studijního 
programu Economics (B-EKE).“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 16 proti 1, zdržel se 2. Návrh byl přijat. 

 

„Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách 
a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 Statutu VŠE v Praze a čl. 8 směrnice 
rektora Tvorba a uskutečňování studijních programů na VŠE (SR 1/2018) souhlasí se změnou garanta studijních 
programů N-RVS Regionalistika a veřejná správa.“8 směrnice rektora Tvorba a uskutečňování studijních programů na 
VŠE (SR 1/2018) souhlasí se změnou garanta studijního programu N-RVS Regionalistika a veřejná správa.“ 

https://vse.sharepoint.com/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/Forms/AllItems.aspx?id=%2Fsites%2FRadaprovnitnhodnocenVE%2FPodklady%20pro%20jednani%20RVH%2F2025%2D05%2D05&viewid=15b68e69%2D7606%2D4084%2Db2e0%2D967f63805602&as=json
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Pro přijetí návrhu hlasovalo 18 proti 0, zdržel se 1. Návrh byl přijat. 

 

Z jednání odešla Ing. Bauer, bylo přítomno 18 členů rady.  

„Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle čl. 8 směrnice rektora Tvorba a uskutečňování studijních programů na VŠE (SR 
1/2018) souhlasí s navýšením počtu přijímaných studentů na 60 u programu Economic Data Science (FIS), na 100 u 
programu Data Analytics (FIS), na 100 u programu Aplikovaná datová analytika a umělá inteligence (FIS) a na 150 u 
bakalářského programu International Business (FMV).“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 18 proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

 

NF zajistí jmenování garantů. OŘK zajistí informování NAÚ. 

 

17. Kontrolní zprávy 

Na minulém jednání RVH schválila následující usnesení: 

„Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle 26 odst. 2 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 
souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE požaduje 
doplnění mimořádné hodnotící zprávy doktorského studijního programu Vývoj hospodářství a hospodářských politik 
ve 20. a 21. století.“ Doplněná zpráva je dostupná členům RVH v podkladech na SharePointu.  

Diskuse: 

Doc. Pavelka v diskusi kritizoval jednoho z vyučujících bez publikační činnosti. Děkanka Zubíková dodala informaci o 
tom, že v mezičase Vědecká rada schválila nového školitele, což je podstatné, vzhledem k malé velikosti programu.  

 

RVH dále na minulém jednání schválila také toto usnesení: 

„RVH projednala kontrolní zprávu k doktorskému studijnímu programu Obchodní a mezinárodní hospodářské právo a 
vyžaduje její doplnění dle aktuálně platných akreditačních formulářů. Doplněnou zprávu lze projednat na příštím 
zasedání RVH.“ Doplněná zpráva je dostupná členům RVH v podkladech na SharePointu. 

 

Níže je uveden seznam kontrolních zpráv, které VŠE předkládá NAÚ (plný seznam zde): 

Název akreditace  Typ  Kontrolní zpráva  Termín  Odesláno  
D-VHHP Vývoj hospodářství 
a hospodářských politik ve 
20. a 21. století 

D RVH: Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle 26 odst. 2 
Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s 
nimi souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality 
vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE 
požaduje doplnění mimořádné hodnotící zprávy 
doktorského studijního programu Vývoj hospodářství a 
hospodářských politik ve 20. a 21. století. 

20.5.2025  

Obchodní a mezinárodní 
hospodářské právo  

D  NAÚ: o řešených externích vědeckých a výzkumných 
projektech, a to včetně projektů s odpovídajícím 
mezinárodním rozměrem (v rozsahu přílohy C-II žádosti o 
akreditaci), a o naplňování podmínky zahraniční stáže či 
jiného zapojení do mezinárodní vědecké činnosti u 
studentů doktorského studia.  

30.06.2025    

https://vse.sharepoint.com/:f:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2025-05-05?csf=1&web=1&e=MZVEaN
https://vse.sharepoint.com/:f:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2025-05-05?csf=1&web=1&e=MZVEaN
https://vse.sharepoint.com/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Lists/Hodnotc%20zprvy%20pro%20NA/AllItems.aspx


 

 ZÁPIS Z 13. JEDNÁNÍ RVH VŠE ǀ 20. května 2025ǀ 22/26 

N-UT Udržitelná 
transformace a evropská 
konkurenceschopnost 

N RVH: ukládá preventivní opatření v podobě průběžného 
vyhodnocení uskutečňování studijního programu v 
oblasti publikační a grantové činnosti (včetně smluvního 
výzkumu), personálního zabezpečení a spolupráce s 
praxí, do konce února 2026 

28.02.2026  

Mezinárodní ekonomické 
vztahy  

HJŘ  NAÚ: o zapojení do řešení mezinárodních vědeckých a 
výzkumných projektů a o publikační činnosti 
akademických pracovníků zajištujících obor řízení 
v zahraničních impaktovaných časopisech – zejména v 
časopisech nacházejících se v Q1 a Q2 (v rozsahu příloh 
D-I, F-I, F-II a FV žádosti o akreditaci). Rada NAÚ 
požaduje předložení uvedené kontrolní zprávy k 31. říjnu 
2026.  

31.10.2026    

Učitelství ekonomických 
předmětů pro střední školy 

N NAÚ: Dále, v části týkající se provedených úprav 
studijního plánu, obsahu a rozsahu SZZ a řešených 
externích vědeckých a výzkumných projektů souvisejících 
se zaměřením studijního programu na učitelství 
ekonomických předmětů bere Rada NAÚ kontrolní 
zprávu na vědomí. Rada NAÚ  
současně požaduje předložení nové kontrolní zprávy o 
řešení externích vědeckých a výzkumných projektů 
souvisejících se zaměřením na oborovou didaktiku 

31.10.2026  

Mezinárodní politické 
vztahy  

HJŘ  NAÚ: o personálním zabezpečení oboru řízení a o 
vědecké a výzkumné činnosti pracoviště (v rozsahu příloh 
D-I, F-I, F-II, F-V a G-I žádosti o akreditaci),  

31.12.2026    

Obchodní právo  HŘ  NAÚ: o personálním zabezpečení oboru řízení a o 
vědecké a výzkumné činnosti pracoviště (v rozsahu příloh 
D-I, F-I, F-II, F-V a G-I žádosti o akreditaci)  

31.12.2026    

Ekonometrie a operační 
výzkum  

HJŘ  NAÚ: o vědecké a výzkumné činnosti pracoviště s 
odpovídajícím mezinárodním rozměrem, včetně 
informací o zapojení do řešení zahraničních grantů a 
projektů (v rozsahu přílohy D-I žádosti o akreditaci).  

31.05.2028    

Statistika  HJŘ  NAÚ: o vědecké a výzkumné činnosti pracoviště s 
odpovídajícím mezinárodním rozměrem, včetně 
informací o zapojení do řešení zahraničních grantů a 
projektů (v rozsahu přílohy D-I žádosti o akreditaci).  

31.05.2028    

Finance  HJŘ  NAÚ: o vědecké a výzkumné činnosti 
pracoviště související s oborem řízení (v rozsahu přílohy 
D-I žádosti o akreditaci).  

30.06.2028    

 

Závěry a úkoly: 

RVH vzala předložené kontrolní zprávy na vědomí.  
 

18. Zpráva o kontrolní činnosti na VŠE za rok 2024 

Zprávu, která je dostupná na Sharepointu rady, prezentoval rektor Dvořák. 

Hlavní závěry zprávy jsou: 

1. Veškerá kontrolní činnost týkající se hodnoceného období prokázala, že na Vysoké škole ekonomické v Praze 
jsou dodržována zákony stanovená pravidla, rozhodnutí poskytovatelů i interní závazné dokumenty tj. směrnice 

https://vse.sharepoint.com/:f:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2025-05-05?csf=1&web=1&e=F8LXqb
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rektora SR 06/2008 „Systém řízené dokumentace“, v platném znění, a směrnice rektora SR 07/2008 „Kontrolní 
řád“, v platném znění, které jednoznačně stanoví zásady a odpovědnosti pracovníků při provádění 
hospodářských a účetních operacích a zásady pro zabezpečení plynulého oběhu účetních i neúčetních dokladů 
a jejich přezkušování z hlediska věcné a formální správnosti, účelnosti, účelovosti a hospodárnosti. 

2. Při kontrolách a auditech byla zjištěna kontrolní zjištění, ke kterým je potřeba přijmout opatření. 

Navrženými opatřeními jsou: 

1. V rámci činnosti Oddělení interní kontroly a auditu je nutno opakovaně provádět ověřování provázanosti a 
funkčnosti kontrolního a řídicího systému na VŠE, zejména pak kontrolu aktualizace předmětných předpisů v 
návaznosti na změny právních předpisů. 

2. Zvýšenou pozornost je třeba věnovat zejména kontrole v oblasti dohledu nad plněním požadovaných výstupů 
projektů v rámci řízení těchto projektů. 

3. Je potřeba věnovat zvýšenou pozornost kontrole zadávání veřejných zakázek v souladu s legislativou. 
4. V rámci řešení vědeckých projektů je nutné dodržovat specifická pravidla čerpání prostředků od poskytovatele. 

Závěry a úkoly: 

Z jednání odešla doc. Mikovcová, bylo přítomno 17 členů rady. 

„RVH schvaluje podle článku 23 odst. 4 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE Pravidelnou hodnotící zprávu 
o kontrolní činnosti na VŠE za rok 2024.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 17 proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

 

 

19. Různé 

Pror. Lukeš informoval o tom, že VŠE získala soutěžní projekt Výzkumné prostředí v hodnotě necelých sedmdesát 
milionů Kč, kdy skončila třetí ze všech přihlášených univerzit a získala projekt s nejvyšším rozpočtem. Rektor ocenil 
výsledek a poděkoval za přípravu takto kvalitní projektové žádosti. 

Rektor poděkoval všem členům rady za jejich čas a energii a jednání rady ukončil.  

  

 

 

Další jednání rady  

16. 9. 2025 
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Přílohy
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